
Protokół nr  4/2016  

z posiedzenia Rady Działalności Pożytku Publicznego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego 

w dniu 8 czerwca 2016 r. 

(sala 424 UM w Olsztynie, ul. Emilii Plater 1) 

W posiedzeniu uczestniczyło 19 członków Rady w tym 2 osoby w zastępstwie członków oraz 3 

osoby zaproszone. 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie zaproszonych gości –  Współprzewodniczący Rady 
Działalności Pożytku Publicznego Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Rady w dniu 14 kwietnia 2016 r. 
3. Analiza i podjęcie decyzji Rady w sprawie skrócenia terminu konsultacji w/s Obszarów 

Chronionego Krajobrazu – sprawę prezentuje przedstawiciel Departamentu Ochrony 
Środowiska Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie. 

4. Dyskusja nt. zasad i trybu zlecania zadań i udzielania dotacji z budżetu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z udziałem przedstawicieli departamentów Urzędu 
Marszałkowskiego.  

5. Dyskusja nt. projektu Uchwały Rady Działalności Pożytku Publicznego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie sposobu realizacji zadań Rady w kwestii wyrażania opinii 
w sprawie projektów uchwał i aktów prawa miejscowego (kontynuacja). 

6. Prezentacja prac Rady Działalności Pożytku Publicznego przy Ministerstwie Rodziny Pracy  
i Polityki Społecznej – Pan Marek Borowski. 

7. Sprawy różne: 
Propozycja A. Jachimowicza – dyskusja nad projektem regulaminu konwentu wojewódzkich 

rad działalności pożytku publicznego + wybór przedstawicieli rady do udziału w pracach 

konwentu 

Przebieg spotkania: 

Ad.1. Współprzewodniczący Rady, Pan Marek Borowski, powitał zebranych, w tym także gości: 
Panią Agnieszkę Rzymowską oraz Panią Małgorzatę Makowską z Departamentu Ochrony 
Środowiska.  

Ad. 2. W dalszej części Pan Marek Borowski przedstawił program posiedzenia, zapytał o uwagi  
i następnie poprosił o zatwierdzenie jego treści w wersji rozszerzonej o: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji skróconego terminu konsultacji projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie wyznaczenia Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej Drwęcy 

2) Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji skróconego terminu konsultacji projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego zmieniającej uchwałę nr XVIII/334/12 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r. w sprawie 



wykonania Planu gospodarki odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na 
lata 2011-2016. 

 

Program przyjęto. Następnie Pan Marek Borowski zapytał o uwagi do protokołu z posiedzenia 

Rady w dniu 14 kwietnia br., który zebrani zatwierdzili bez uwag.  

Następnie, zgodnie z porządkiem posiedzenia, Pan Marek Borowski zaprosił Panią Małgorzatę 

Makowską, przedstawicielkę Departamentu Ochrony Środowiska do zabrania głosu na temat 

skrócenia czasu konsultacji zapisów prawa miejscowego dot. Obszarów Chronionego Krajobrazu.   

Ad. 3. Pani Małgorzata Makowska przedstawiła zasady co do przepisów dotyczących krajobrazu 
chronionego, w związku z przesunięciem kompetencji z Urzędu Wojewódzkiego do Urzędu 
Marszałkowskiego. Poinformowała zebranych o zakazach wynikających z ustawy, która nie daje 
wiele możliwości manewru w indywidualnych sprawach. Przepisy prawa ochrony krajobrazu 
czasem wstrzymują rozwój gminy. Dopóki nie zostanie przeprowadzony audyt krajobrazowy, 
działania zatwierdzające ustępstwa będą musiały odbywać się wspomnianą drogą. Obszary 
chronione wymagają ochrony, ale i kompromisu, o ile chcemy, aby w regionie funkcjonowała 
turystyka i stanowiło to źródło dochodów. Najbardziej trzeba chronić obszary z korytarzami życia 
przyrodniczego, tereny dzikie, one powinny zostać w nienaruszonym stanie. W dalszej części 
wypowiedzi Pani Małgorzata Makowska tłumaczyła, że konsultacje w omawianym temacie są 
kłopotliwe, ponieważ nie wywołują odzewu, a są raczej działaniem rutynowym, bo związanym  
z przepisami, natomiast odciągają w czasie akty wykonawcze. Konsultacje rozciągnięte do 30 dni 
blokują decyzje, na które czekają zainteresowani. Z uwagi na przystępowanie zainteresowanych 
gmin do projektów, uciążliwego i przeciągającego się trybu opracowania i uzgadniania 
dokumentów wniesiono do Rady prośbę o skrócenie terminu konsultacji. 

Po wyczerpaniu tematu, Współprzewodniczący Rady DPP Pan Marek Borowski zapytał zebranych 
o uwagi. Zebrani zastrzegli, że przy skróceniu terminu konsultacji należy uwzględnić aby przesłać 
zaproszenie do konsultacji właściwym miejscowo organizacjom pozarządowym.  

Zebrani podjęli następujące Uchwały: 

Uchwała Nr 1/2016 Rady Działalności Pożytku Publicznego Województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 8 czerwca 2016 r. w sprawie akceptacji skróconego terminu konsultacji 
projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie wyznaczenia 
Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej Drwęcy 
 

Uchwała Nr 2/2016 Rady Działalności Pożytku Publicznego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego z dnia 8 czerwca 2016 r. w sprawie akceptacji skróconego terminu konsultacji 

projektów uchwał Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie wyznaczenia 

Obszarów Chronionego Krajobrazu 

Następnie Rada pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej Drwęcy 
(przy 3 głosach wstrzymujących się). 
 



W dalszej części posiedzenia Pan Marek Borowski zaprosił Panią Agnieszkę Rzymowską  
z Departamentu Ochrony Środowiska do zabrania głosu w sprawie konieczności zastosowania 
skróconego terminu konsultacji projektu uchwały Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego zmieniającej uchwałę nr XVIII/334/12 Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r. w sprawie wykonania Planu gospodarki odpadami dla 
województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2011-2016. Pani Agnieszka Rzymowska 
przedstawiła komplikacje związane z regulacjami prawnymi w zakresie gospodarki odpadami, 
potrzebami zakładania nowych kwater składowania odpadów oraz konieczności zamknięcia wielu 
już nie funkcjonujących właściwie.  

Zebrani podjęli decyzję o doszczegółowieniu przez Biuro DSPP treści uchwały Uchwała Nr 
…../2016 Rady Działalności Pożytku Publicznego Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 
………... w sprawie akceptacji skróconego terminu konsultacji projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego zmieniającej uchwałę nr XVIII/334/12 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r. w sprawie wykonania Planu 
gospodarki odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2011-2016 i przekazanie 
jest pod głosowanie w trybie obiegowym w terminie do 13 czerwca 2016 r. 

Jednocześnie Rada pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały zmieniającej Uchwałę  
nr XVIII/334/12 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r.  
w sprawie wykonania Planu gospodarki odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na 
lata 2011-2016. 

 
Opinie pozytywne w tym zakresie wyrazili wszyscy zebrani, za wyjątkiem 2 osób, które 

wstrzymały się od wyrażenia swego stanowiska.   

Ad. 4. Następnie Pani Joanna Glezman, Pełnomocnik Marszałka ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi zaprezentowała zasady powstawania Programu współpracy i zlecania zadań 

organizacjom pozarządowym przez Samorząd Województwa. Przypomniała, że zasady otwartego 

konkursu ofert wynikają z Ustawy o działalności pożytku. W dyskusji na ten temat najwięcej uwag 

gromadziły określenia „zasięg wojewódzki” – czy ma to oznaczać inicjatywę odbywającą się  

w całym regionie, czy też po prostu wydarzenie w województwie. Pan Arkadiusz Jachimowicz 

złożył szereg zapytań o dystrybucję środków na sport, ponieważ są one rozdzielane z budżetu 

samorządowego inaczej niż na inne sfery działania. Odpowiedzi na ten temat udzielił Pan 

Waldemar Buszan, dyrektor Departamentu Sportu, wyjaśniając, że specyfikę dotowania działań 

w obszarze sportu tworzą związki i federacje sportowe. Pan Antoni Furtak złożył zapytanie o 

dotowanie sportu adresowanego do ludzi starszych oraz osób niepełnosprawnych, troszcząc się 

tym o to, by nie zabrakło w programach wsparcia pewnych grup społecznych i by nikogo nie 

izolować. Pan Waldemar Buszan zapewnił, że zawsze wspierane są programy integracyjne  

i rodzinne w programach sportowych. Pan Bartłomiej Głuszak zaapelował o to, by wypracowano 

wspólną politykę i model działania oraz o to, by dotowanie związków i federacji sportowych 

przenieść jako model do dotowania związków i federacji  innych organizacji, nie tylko sportowych. 

Z tym życzeniem nie zgodziła się Pani Ewa Romanowska dowodząc przykładami na istnienie 

organizacji, które działają poza zrzeszeniami, a mimo to rozwijają się i potrzebują wsparcia, by 

tego rozwoju nie zachwiać .  



Dyskutowano na temat regrantingu, jako ciekawego i przyszłościowego modelu zlecania zadań. 

Pan Marek Borowski zaproponował, by powołano zespół, który opracuje procedurę dystrybucji 

środków dla organizacji wykorzystującą właśnie ten sposób. Do pracy w tym zespole zgłosiły się 

następujące osoby: Pan Antoni Furtak, Pan Marek Borowski, Pani Joanna Glezman, Pan Zdzisław 

Fadrowski, Pan Arkadiusz Jachimowicz. Zdecydowano też, by jak gościa zaprosić pana Tadeusza 

Milewskiego z Warmińsko-Mazurskiego Sejmiku Osób Niepełnosprawnych, który wcześniej 

zgłaszał Radzie szereg uwag w tym zakresie. Nie ustalono terminu posiedzenia tego zespołu  

z powodu zbliżającego się sezonu urlopowego. 

Ad. 5. Pani Joanna Glezman zaprezentowała treść Uchwały Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie określenia sposobu realizacji zadań Rady 

Działalności Pożytku Publicznego Województwa Warmińsko-Mazurskiego, szczególnie w zakresie  

wyrażania opinii w sprawie projektów uchwał i aktów prawa miejscowego. Po wymianie opinii 

wniesiono uwagę o zmianie terminu wypowiedzenia się w sprawie członków Rady (§ 1 ust. 3). 

Proponowano wydłużenie terminu wypowiedzi do 14 dni – nie dotyczy to projektów aktów prawa 

miejscowego, co reguluje uchwała Sejmiku Województwa. 

W tej części zebrani nawiązali także do treści programu „Warmia i Mazury dla dużej rodziny”  

i braku konsultacji z Radą. Pani Dyrektor J.Karpowicz wyjaśniła treść uchwały Sejmiku i zasady jej 

opracowania. 

Ad. 6. W dalszym punkcie spotkania Pan Marek Borowski zaprezentował zebranym prace Rady 

Działalności Pożytku Publicznego przy Ministerstwie Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej.  

Ad. 7. W sprawach różnych głos zabrał Pan A.Jachimowicz przedstawiając zasady funkcjonowania 

Konwentu Wojewódzkich Rad Działalności Pożytku Publicznego. Zebrani dyskutowali nad 

regulaminem Konwentu, szczególnie nad jego celem i zadaniami. Nie zgadzano się aby Konwent 

reprezentował wojewódzkie RDPP. Może stanowić forum dyskusyjne, płaszczyznę współpracy 

Rad. Opinie, stanowiska, decyzje podejmowane powinny być przez członków jednomyślnie. 

Uwagi do regulaminu: 

§ 1 ust. 3 – zmiana, ponieważ Konwent nie ma reprezentować Rad; § 2 ust. 1 otrzymuje 

brzmienie: „Współpraca pomiędzy wojewódzkimi RDPP”. 

Wybrano delegatów na Konwent: ze strony pozarządowej: A.Jachimowicz i w zastępstwie 

M.Hausman-Pniewska, ze strony administracji: J.Glezman i w zastępstwie M.Szter. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

Protokół sporządziła: 

Elżbieta Mierzyńska 

 


